

Respekt – Ansvarlig – Konkurrence – Fællesskab – Engagement	
Møde om:	Turneringsmøde DBBF
Deltagere:	Thomas Frydendal-TF (TU), Bjarne Bremholm-BB (TU), Morten Pedersen-MP (TU), Peter Jensen-PJ (TU), Rasmus Winkel-RW (Admin), Flemming Hansen-FH (TU), Rune Larsen-RLA (admin), Annon Østergaard-AØ(TU),
Undskyldt:	
Dato:	19.05.2020 17:00-20:00
Sted:	Online møde via Teams



#	Tid	Emne	Underpunkter
1.	17:00-17:10	Gennemgang opgaver	•
2.	17:10-17:20	Corona	<ul style="list-style-type: none"> • Status • Hvordan skal vi forholde os hvis vi ikke kan komme i gang til tiden? • Hvor lang tid skal klubberne have til at forberede sig?
3.	17:20-18:00	Lovforslag rigsdag	<ul style="list-style-type: none"> • 6. oprykning fra 1.div til ligaerne • 7. større ændringer i turneringen • 8. dispensationer (fremsættes ikke) • 9. klubtilhør i pokalturneringen • 12. forslag fra Sæby • 13. Forslag fra Aalborg • 16. nyt pokalformat • 25. retspraksis i lovene • 26. ændring af TU organisation (fremsættes ikke)
4.	18:00-18:15	Sag om uddeling af medaljer	•
5.	18:15-18:30	Opfølgning på GP møde	<ul style="list-style-type: none"> • Hvem gør hvad? •
6.	18:30-19:00	Regler og konsekvens	<ul style="list-style-type: none"> • Flytning af kampe med kort varsel >> afbud • For sent indberettet haltid • Kampflytninger
7.	19:00-19:30	Administrativ Praksis	<ul style="list-style-type: none"> • Gennemgang af administrationspraksis • Procesflow GP lægning • Proces diskvalifikationer
8.	19:30-19:45	Turneringsops tart	<ul style="list-style-type: none"> • Hvordan sikrer vi god og effektiv kommunikation mellem TU og admin?

9.	19:45-20:00	Andre	<ul style="list-style-type: none"> • Dataanalyse – Annon • Hurtigere GP proces
10.		Udskudte punkter	<ul style="list-style-type: none"> • Hvordan forholde vi os politisk til udsatte og fastsætning a kampe efter termin • National konkurrence struktur via DIF • Krav til haller • Børneregler • Krav til haller banestørresler m.m. • Oversigt turnering

Ejer	Opgavebeskrivelse	Deadline	Status	Besluttet på møde
RW	Forslag 3- TU er positiv, men det skal undersøges hvor mange stævner klubberne rent faktisk arrangerer, så man kan beregne på omkostningen.	01-06-19	1igang	
RW	Der er brug for en meget klar forventningsafstemning om hvornår og hvordan TU skal involveres.			10-03-20
	TU kommenter på hvor slutspillet skal gøres kortere			10-03-20
RW	Færdiggør proces for kalenderlægning			10-03-20
RW	Færdiggøre forslag til ny pokalturnering			10-03-20
RW	TU anbefaler at man droppet GP slutspil – spørg klubberne			10-03-20
RW	Reklamefremstød for liveprotokol i GP			10-03-20
RW	Kan man have ét GP inden efterårsferien? Det havde man i vest.			10-03-20
RW	Optimering af planlægningsproces for GP for at minimere turnaround tid			10-03-20
RW	Dem der ikke kvalificerer sig til afslutningsstævne er færdig allerede i uge 11 -det er for tidligt.			10-03-20
RW	Rykning for GP resultater skal ske via tlf!			10-03-20
TU/ Adm in	Præmisserne for dispensationer skal gøres tydeligere. Det er udvalgets holdning at der skal strammes op på hvornår der gives dispensationer. RW/RLA kommer med oplæg	01-06-19	1igang	x
RW+ TU	Der skal laves en strategi for turneringen med definerede målsætninger.	15-06-19	1igang	

RW	Ny model af rejsererefusion der sikrer mindre afvigelse fra eksisterende			
	Skriv ind hvor lang tid man afsætte til de forskellige stævner i GP			
SOC	Administrationen skal identificere og lave aftaler med GP "afviklingscentre"	01-08-19	1igang	
RW	<p>Forslaget var at hvis klubberne vil flytte mindre end 10 dage før, er det ok, men så skal de selv påsætte dommere hvis det er under 10 dage før. Hvis kampen flyttes til senere end 10 dage, så påsættes der stadig dommere på af DBBF.</p> <p>Kampen inden jul der flyttes, skal afvikles inden jul. Den nye kamptid skal være på plads inden fem dage. Hvis dette ikke overholdes skal der være en sanktion. Administrationen vender tilbage med et overblik.</p>			
RW+ adm n	Afklaring og nedskrivning af administrativ praksis for alle områder, deadlines, bøder, undtagelser osv.		1 i gang	
TU	Krav til banestørrelser?		1 i gang	
	Organisering af TU	01-02-20	1 i gang	x
	Forsimpling af regler - arbejdsgruppe		0 Mangler	x
	Model ungdomspokalfinaler		0 Mangler	
	Strategi haltid		0 Mangler	
	Analyse/ diskussion af gebyrer og afgifter		0 Mangler	x
	Periodescore undervejs?	15-04-19	0 Mangler	
TU/B &U	Minutbelastning spillere i GP skal analyseres	01-05-19	0 Mangler	x

admi n	GP øst kan måske tilrettelægges i et 2-3-2 format, administrationen ser på mulighederne, evt. tilsæson 20/21.	01-03-20	1igang	x
RW	Internt kalendermøde med alle i administrationen			
TU	Udvalgsmedlemmerne tager selv kontakt til deres kontaktudvalg for at tale om hvordan man kan sikre en god dialog omkring turneringen. Dommerudvalget – Thomas Frydendal Trænerudvalget – Peter Jensen Børn og Unge – Bjarne Bremholm Eliteudvalget – Morten Petersen	01-05-19	??	x
	Der skal være en reminderfunktion i MVPAPP når en klub har flere kampe på samme dag med dommere. Så skal der være info om at kampe skal placeres efter hinanden.			
Adm in	Der uddeles 2 Pokaler + præmier til vinder af U15 Herrer Øst, grundet fejl i offentliggjort pointberegning.	15.06.20	1igang	19.05.2020
Adm in	Undersøgelse af GP-turneringen	01.03.2021		19.05.2020
Adm in	Administrationen kommer med forslag til TU hvordan terminer kan sikres overholdt i pokalturneringen	01.08.2020		19.05.20202

Område	Væsentlige beslutninger	Beslutningsdato
GP	GP Forslag 9 – godkendt. Bøde ændret til 1.000/500 kr. afbudsfrist ændret til 14 dage før for GP. Halvdelen af beløbet går til arrangørklubben. Anden halvdel går til pulje for klubber der arrangerer mange stævner. Vigtigt a der kommunikeres kraftigt at det er ok at møde op med tre spillere.	04.04.2019
GP	GP vest afvikles altid med 4 hold for at gøre det mindre sårbart for afbud	04.04.2019
GP	Det har i år været forsøgt med at blande U9 og U11 – det har ikke fungeret, og vil ikke blive gjort fremadrettet.	04.04.2019
GP	Derimod fungerer det fint at blande drenge og piger op til U13. Dette gøres i vest, men vurderes ikke nødvendigt i øst da massen her er stor nok i forvejen.	04.04.2019
GP	Indplaceringsstævner i GP fjernes da værdien er tvivlsom og administrationens kræfter vurderes bedre brugt andre steder.	04.04.2019
GP	Der kan ikke laves forskellige tidsrammer for GP. Rammen er 3 timer, så er det op til B&U at få tiden til at passe	08.02.2020

GP	Man kan kun deltage i GP slutspil hvis man har deltaget i alle stævner i løbet af sæsonen.	04.04.2019
GP	Tidligste start for GP er kl.9 i københavn og 11 i Jylland.	04.04.2019
Organisation	Tu skal fremover afholde mindst 3-4 møder pr. sæson. Hvoraf mindst to skal være fysiske	14.01.2019
Organisation	Afgørelser i dispensationer træffes i første instans af administrationen for hele Danmark. TU orienteres om afgørelserne så de kan udfordre dem, hvis de finder dem forkerte.	14.01.2019
analyse	Indsamle svar fra bestyrelserne	
turneringsop start	Det skal overvejes om der af hensyn til den lille masse i vest og de skæve resultater skal ombrydes efter hver runde. Inden den endelige beslutning skal det dog undersøges nærmere hvilke konsekvenser det kan have for afbud på grund af for korte tidsfrister.	04.04.2019
Andet	Mål er at alle A rækker ombrydes omkring jul så man kan komme ind	08.02.20
	Dispensationer Følgende forhold bør medføre en mildere dispensationsbehandling Damespillere <ul style="list-style-type: none"> - U15D, - U17D - U19D Geografiske områder uden for <ul style="list-style-type: none"> - Storkøbenhavn(Hørsholm/Roskilde/Køge bugt) - Århus (randers/Silkeborg/Horsens) 	
	Hold der eftertilmelder sig skal selv placere sine kampe	08.02.20
Andet	Elektronisk protokol obligatorisk i alle rækker 21/22, med tilbud om tablet. TU beslutning skal anvendes i rækker med dommerpåsatning fra næste sæson! – meldes ud sammen med tilmeldingen.	08.02.20
Kalender	Vi bør spille mere ind i Maj måned Alle bør have kampe i april Der skal tages specifik hensyn til gymnasieopgaver for U17	08.02.20
turneringsop start	DBBF påsætter tider for alle rækker	08.02.2020
turneringsop start	Indplacering i mesterrækker – trænerne stemmer og holdene placeres i puljer derefter U13/U15. Op/nedrykning ved jul.	08.02.20
turneringsop start	Der skal ikke opfindes nye turneringsformer ved sæsonsopstart – dette skal være gjort og opsat i systemet på forhånd.	04.04.2019
GP	I vest skal der kun rykke ét hold op og ned. Og de skal spille alle mod alle. 4 hold. Afsæt 4 t og 45. min.	10.03.2020
GP	De yngste bør altid spille først, hvis man afvikler to stævner	10.03.2020

GP	Bøde ændret til 1.000/500 kr. afbudsfrist ændret til 14 dage før for GP. Halvdelen af beløbet går til arrangørklubben. Anden halvdel går til pulje for klubber der arrangerer mange stævner.	04.04.2019
Turneringsopstart	Det skal være muligt at træne 1 måned(4 uger) i hallerne, inden turneringen kan starte. F.eks. åbnes hallerne 1.september, kan turneringen først starte 1.oktober. DBBF kan vælge at fjerne runder i rækkerne, såfremt starten udskydes pga. situationen omkring Corona.	19.05.2020
Andet	Deltagelse i arbejdsgruppe om at finde forbedret turneringsstruktur for Dameligaen og 1DD-klubberne. BB er repræsentant for TU.	19.05.2020
GP	Afslutningsstævner skal være for alle GP-hold i turneringen(U13-U15), som inviteres til at deltage i sidste runde	19.05.2020
GP	Terminer om GP-turneringen sendes direkte til trænere, spillere, holdledere, forældre mm. via MVPAPP.	19.05.2020
GP	I vest-DK skal der være mere op/nedrykning imellem puljerne efter hver runde, der indsættes 1-2 stævner mere i kalenderen og hvis antallet af tilmeldte er tilstrækkeligt til en regional opdeling, foretages dette.	19.05.2020
Andet	Administrativ praksis skal anvendes vedr. spørgsmål om eftertilmeldinger, kampflytninger mm.	19.05.2020

Referat

Ad. 1 Opgaver fra sidst.

Orientering fra RW, Størstedelen løst, nogle få opgaver var ikke klaret.

Ad. 2 Corona

RW orienterede om Corona situation, i tæt dialog med DIF og den 8.Juni er der en meget lille chance for at der åbnes op for indendørs basketball.

MP mener der skal være min.4-5 uger fuld træning inden man kan gå i gang, det vigtige er at der kan trænes.

TF hvis man kan gå i gang 1.september kan turneringen starte fuldt den 1.oktober

BESLUTNING: 1 måneds træning skal være tilladt.

RW 8.Juni forventes forsamlingsforbuddet hæves mellem 30 til 50. DIF forventer ikke dette tal øges.

TF orienterede om ændringen af vinderne i U15 Herrer mester.

BB mener vi skal sende en pokal begge klubber, bred enighed om dette.

BESLUTNING: Der sendes pokal + medaljer til begge klubber i øst.

Ad.3 Lovforslag Rigsdag

- a. 6. oprykning fra 1.div til ligaerne
 - i. RW orienterede om problemstilling mellem resultater og økonomi og forslagets indhold. Opbakning til forslaget fra TU.
- b. 7. større ændringer i turneringen
 - i. RW var egentlig et forslag fra sidste år som skal sikre god planlægning og opsætning og undgå forhastede beslutninger. Der præciseres klart med hvad større ændringer er. Opbakning til forslaget fra TU.
- c. 8. dispensationer (fremsættes ikke).
 - i. RW kommer ikke noget forslag, da administrationen ikke har nået at blive færdig området er simpelthen for kompleks og kræver en større forberedelse. MP spurgte indtil om det ikke var lettere i denne sæson. BB ønskede dette uddybet. RLA antallet af godkendte dispensationer er ca. halveret ift. forrige sæson og antallet af afviste ansøgninger er steget, men generelt har færre også søgt om dispensation.
- d. 9. klubtilhør i pokalturneringen
 - i. RW orienterer spillere som skifter under pokalturneringen.TF det vil være naturligt at man efter 21 dages karantæne, at denne karantæne også skal gælde for pokalturneringen. MP bakker op, dog betænkeligt at det sker mellem alliancehold. Efter debat, TU mener ikke forslaget skal fremsættes.
- e. 12. forslag fra Sæby
 - i. RW man kan gå i dialog med klubforslag ift. hvad der kunne være u hensigtsmæssigt. TU mener at forslaget i dag allerede er muligt jf. gældende regler om alliancer. MP tager kontakt til Sæby.
- f. 13. Forslag fra Aalborg
 - i. RW orienterer. MP+PJ mener ikke det er muligt at forlange udeholdet kan tage dommere med i Vest-danmark. MP tager kontakt til Aalborg.
- g. 16. nyt pokalformat

- i. RW justering af pokalturneringen for seniorer, som betyder at pokalen strækker sig over 2 sæsoner og at LP-finalen igen vil blive afviklet inden jul. Ny terminsplan pga. at efterleve udfordringer i divisionspokalen med pressede terminer og ligaklubberne som efterspørger en større begivenhed i efteråret. Opbakning til forslaget fra TU
- h. 25. retspraksis i lovene
 - i. RW Michael Pilož, Bakken Bears nævnte sidste år på rigsdagen om udfordringer der ikke stod i lovene. Opbakning til forslaget fra TU
- i. 26. ændring af TU organisation (fremsættes ikke)
 - i. RW en ændring påvirker hele ankesystemet mm. og administrationen har ikke nået at lave et forslag. TU kan dog allerede nu opdeles ift. den ønskede fremtidige struktur.
- j. RW Lovforslag fra Dameligaen om ønske om anderledes turneringsmodeller også ift. næstbedste række. BB det udfordrer den regel som foreslås og BB ønsker at deltage i en sådan arbejdsgruppe. PJ påpeger det er vigtigt at der ikke trækkes noget ned over 1.divisionsdame klubberne. Enighed om at det er meget vigtigt at 1DD klubber deltager meget i processen. Beslutning: BB bliver DBBF's TU's repræsentant i samarbejdet med Dameligaen om anderledes turneringsform.

Ad.4 Sag om uddeling af medaljer

Behandlet under Ad.2

Ad.5 Opfølgning på GP-møde

GP møde foregik online i April. MP Vigtigt at TU deltager og vigtigt at andre udvalg har muligheder for at komme med input. GP-mødet sluttede lidt ærgerligt da det endte i en diskussion mellem BU&U og Trænerudvalgets medlemmer. RW hvem gør hvad ?

- Terminer direkte til forældre, trænere ved sæsonstart igennem MVP, således at turneringslederen ikke bliver en flaskehals for de travle forældre 😊 – Beslutning administration er ansvarlig for implementering
- Kunne konsulenterne ikke få autonotifikationer fra MVP, hvis der kommer et afbud i udvalgte regioner/klubber specifikt til konsulenten. Så kunne konsulenterne tage fat i klubberne således at turneringsadministrationen ikke nødvendigvis skal tage sig af det. – tal med Thomas Johansen DBBF skal afklare præcise ønsker, afventer. Er det når klubberne har for mange afbud?
- Forslag til afsluttende GP-stævne
 - Tilmeldingsstævne til sidst hvor der sker et eller andet ekstra. Beslutning: Alle GP-hold skal inviteres og kunne deltage.
- Spørge trænerne omkring om et GP stævne varer for lang tid idet man afsætter mindst 3 timers spilletid + forberedelse og omklædning
 - Måske skal der et generelt spørgeskema omkring GP til spillere, trænere og forældre.
 - Beslutning: Der skal laves en undersøgelse af GP-turneringen
- Få børnedommeruddannelsen snakket igennem. Vi skal have Andrada's materiale mixet sammen med Jespers oplæg, så alle motivationerne og ønskerne kommer igennem.
 - Dette ligger ikke i TU-regi og derfor skal Dommerudvalg og Børn&Ungeudvalg varetage opgaven.

- Få kigget på materiale og flyers omkring børneregler og "Den gode afvikling af børnekampe" hvor der arbejdes på tværs af dommerudvalg og trænerudvalg – kommunikationsopgave
 - Send dem afsted på MVP til alle der er tilkøbet et hold umiddelbart inden et stævne
- De klassiske roll-ups der spejler kampafvikling og værdierne – tal med TJS om eksekvering, ligger dette ikke under Klubudviklingsudvalget?
- Ungdomspokal: Kunne man slå ungdomspokalfinaler sammen med seniorpokalfinaler? RW ikke realistisk at koble alle begivenheder sammen. Når seniorpokalen skal afvikles før jul, vil det ikke være muligt at nå at afvikle alle indledende runder i ungdomspokalturneringen. Forslag afvist.
- Tænk ATK ind i advisory board

Efterfølgende havde MP og administrationen et møde om GP i Vest. MP og RLA orienterer om beslutninger ift. GP Vest mere op/nedrykning, resultater sikres at de kommer ind til tiden og at der er flere stævner i Vest eller samme som i øst i sæson 20/21. Vest GP bliver også forsøgt delt op i nord/syd, hvis antallet af tilmeldte hold er tilstrækkeligt. Beslutning: Opbakning om større op/nedrykning. Flere stævner og evt. regional opdeling.

Ad.6 Regler og Konsekvens

Regler og konsekvens.

RW orienterede at når TU har godkendt punkterne vil disse være gældende indtil udvalget træffer ny beslutning.

Tilmelding efter deadline. GODKENDT.

Eftertilmelding GP. GODKENDT.

Kampflytning. Skema gennemgået. BB lad os lave nogle regler som vi kan efterleve. PJ en udfordring at dommere vil få aflyst kampe. Gebyr for at flytte under 7 dage RLA sender forslag ud til TU.

Kampflytning af kampe inden 1.12 skal kampen indenfor 5-7 dage fastsættes og afvikles inden 1.1. GODKENDT med rettelser om dato til 1.2. + forslag til gebyrer.

Kampflytninger mellem jul og nytår. GODKENDT

Ikke indsendte haltider. GODKENDT.

Terminer i pokalturneringen. TF foreslår reminder i MVP om terminer. Termin går til og med fredag. Administrationen kommer med forslag hvordan terminer kan overholdes.

Ad.7 Administrativ Praksis

Ny praksis til håndtering af Diskvalifikationsager. Banale sager vil følge praksis og TU vil stadigvæk modtage alle kendelser. Godkendt af TU

RW gennemgik GP workflow, for at udvalget var bekendt med hvordan der arbejdes med planlægningen af GP, blot til orientering.

Ad.8 Turneringsopstart

Turneringsopstart – Admin kommer med et oplæg til proces. Special løsninger + oversigt over puljeoversigt på faste datoer så TU er informeret forlods om hvornår de skal træffe en beslutning om puljer og rækker. TU ønsker at være mere involveret i løsninger med små puljer og geografiske beslutninger.

Ad.9 Andet

Dataanalyse – AØ arbejder med at SOC at kigge på stillinger og data. RW ønsker at der kigges på de sportslige resultater over de sidste 5 sæsoner, har GP været med til at skabe flere lige kampe?

Ad.10 Evt.

Ingen kommentarer.

Referent RLA